
Protokół Nr XXXII/2013
z przebiegu sesji Rady Miejskiej w Wołczynie

odbytej 12 czerwca 2013 r.

Sesję rozpoczęto o godzinie 12.00, a zakończono o godzinie 13.10

Na 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych, wobec czego zachowana była prawomocność
obrad i podejmowanych uchwał                                                                                           (zał. nr 1).
Nieobecny na sesji:
- radny Jerzy Frankiewicz

Jednocześnie w sesji uczestniczyli zaproszeni goście wg załączonej listy obecności
(zał. nr 2).

Na sekretarza obrad powołano radną Barbarę Błaszczykiewicz.

Protokół z sesji Rady Miejskiej Nr  XXX/2013 odbytej  24  kwietnia 2013 r. i  Protokół  sesji   
Nr XXXI/2013 odbytej 3 maja 2013 r. - przyjęty został bez uwag.

Porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniami o sesji                                        ( zał. nr 3).

Ad. 2

We wnioskach i zapytaniach nikt nie zabrał głosu.

Ad. 3

Podjęcie uchwał Rady Miejskiej w Wołczynie:

w sprawie  uchwalenia  wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy
Wołczyn w latach 2013 - 2017

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Samorządowej  – przedstawił  opinię  członków
Komisji do przedmiotowego projektu uchwały                                                                   ( zał. nr 4 ).

Dyskusji nie było.

Uchwała  Nr  XXXII/233/2013  Rady  Miejskiej  w  Wołczynie  z  dnia  12  czerwca  2013  r.  
w  sprawie  uchwalenia  wieloletniego  programu  gospodarowania  mieszkaniowym  zasobem
Gminy Wołczyn w latach 2013 – 2017 – podjęta została jednogłośnie w obecności 13 radnych

 ( zał. nr 5).

w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy
zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Samorządowej  – przedstawił  opinię  członków
Komisji do przedmiotowego projektu uchwały                                                                   ( zał. nr 4 ).



Dyskusji nie było.

Uchwała  Nr  XXXII/234/2013  Rady  Miejskiej  w  Wołczynie  z  dnia  12  czerwca  2013  r.  
w  sprawie  przyznania  dotacji  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków – podjęta została większością głosów 
Wyniki głosowania:                                                                                                               ( zał. nr 6)
- za przyjęciem uchwały – 13 głosów
- przeciw – 0 głos
- wstrzymujących się – 1 głos.

w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wołczyn

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Samorządowej  – przedstawił  opinię  członków
Komisji do przedmiotowego projektu uchwały                                                                   ( zał. nr 4 ).

W dyskusji głos zabrali:
Pan  Włos  –  stwierdził,  że  Sołtysów  z  grzeczności  należy  poinformować  o  podejmowanych
zmianach.

Przewodniczący  Rady  –  podkreślił,  że  Sołtysi  mają  możliwość  uczestniczenia  w  Komisji,  o
terminie są powiadamiani, również materiały mogą pobrać sobie w biurze rady.

Uchwała  Nr  XXXII/235/2013  Rady  Miejskiej  w  Wołczynie  z  dnia  12  czerwca  2013  r.  
w sprawie  zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wołczyn –
podjęta została większością głosów                                                                                    ( zał. nr 7 ).
Wyniki głosowania:
- za przyjęciem uchwały – 12 głosów
- przeciw -  1 głos
- wstrzymujących się – 1 głos.

w sprawie  wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz
ustalenia stawki tej opłaty

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Samorządowej  – przedstawił  opinię  członków
Komisji do przedmiotowego projektu uchwały                                                                   ( zał. nr 4 ).

W dyskusji głos zabrali:
Pan Staszewski – poruszył sprawy:

− na  posiedzeniu  Komisji  rozmawialiśmy  o  polityce  prorodzinnej,  o  tym  by  promować
rodziny wielodzietne,  chcielibyśmy  aby miało to zastosowanie również w przedmiotowej
uchwale,

− prosił radcę prawnego o opinię w tej kwestii.

Radca prawny – zbierając głos stwierdził :
− nie ma nic przeciwko, by promować rodziny wielodzietne,
− ustawodawca  nie  upoważnił  rady,  aby  zwalniać  jakąkolwiek  osobę  z  opłat  za  odpady

komunalne,
− jest możliwość zróżnicowania opłat ale nie ma możliwości zwolnienia indywidualnego ani

generalnego.



Pan Staszewski – podkreślił, że chodzi mu o zastosowanie ulg dla rodzin wielodzietnych.

Radca  prawny  –  stwierdził,  że  w  przypadku  wyboru  przez  radę  metody  opartej  na  liczbie
mieszkańców, obowiązek ponoszenia opłaty związany jest z każdym mieszkańcem zamieszkującym
daną nieruchomość, niezależnie od jego wieku, 

− stawka musi dotyczyć osoby, a nie gospodarstwa domowego.

Pan Włos – zwrócił uwagę na sprawy:
− na spotkaniu z radnymi była przytoczona uchwała z innej gminy gdzie w uchwale tej organ

wskazywał na osoby uczące się czyli dzieci pod warunkiem kontynuowania nauki,
− taka jest intencja nasza, aby obniżyć stawkę dla dziecka, czy byłaby kolizja z prawem?

Radca prawny – stwierdził, że nie zna tej uchwały i nie będzie się odnosił, 
− na tą chwilę brak jest jeszcze orzeczeń sądowych ale ma Uchwalę RIO w Bydgoszczy i

zdaniem kolegium ustawa  nie  przewiduje  różnicowania  stawek  w  zależności  od  wieku
mieszkańców danej nieruchomości, ich sytuacji prawnej lub majątkowej czy innych cech
wyróżniających mieszkańców spośród ogółu mieszkańców gminy.

Burmistrz – zabierając głos podkreślił:
− został  przedłożony nowy projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za

gospodarowanie odpadami oraz stawki tej opłaty, 
− my swoją drogą będziemy przekazywać informacje ale i Sołtysi tą dobrą wiadomość niech

przekażą w swoim środowisku,
− w przedłożonym projekcie pozostaje stawka 11 zł od mieszkańca, przy czym poprzednia

uchwała  obejmowała  każdego  mieszkańca  11  zł  dla  liczby  mieszkańców  mniejszej  lub
równej 6 i 5 zł od każdego następnego mieszkańca powyżej 6,

− w przedłożonym projekcie  uchwały proponujemy,  aby najwyższa  stawka  była  49  zł,  to
oznacza, że do 4 osób w rodzinie 11 zł, a jeżeli 5 osób to 9 zł, 6 osób - 8 zł, 7 osób - 7 zł, 8
osób - 6 zł, 9 osób - 5 zł 10 osób i więcej - 4 zł.

Mieszkanka Wołczyna – pytała, czy są ulgi dla emerytów i rencistów.

Przewodniczący Rady – stwierdził, że nie ma takich ulg.

Uchwała  Nr  XXXII/236/2013  Rady  Miejskiej  w  Wołczynie  z  dnia  12  czerwca  2013  r.  
w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz
ustalenia stawki tej opłaty – podjęta została większością głosów                                     ( zał. nr 8).
Wyniki głosowania:
- za przyjęciem uchwały – 13 głosów
- przeciw – 0 głosów
- wstrzymujących się – 1 głos.

w sprawie zmiany uchwały dotyczącej sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian
za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

Pan Nowak – odczytał opinię Komisji Budżetu do przedmiotowego projektu uchwały ( zał. nr 4 ).

Dyskusji nie było.



Uchwała  Nr  XXXII/237/2013  Rady  Miejskiej  w  Wołczynie  z  dnia  12  czerwca  2013  r.  
w  sprawie  zmiany  uchwały  dotyczącej  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie
odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych
odpadów w zamian za uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie
odpadami komunalnymi – podjęta została jednogłośnie w obecności 14 radnych 

( zał. nr 9).

w sprawie rodzajów dodatkowych usług oraz stawek świadczonych przez gminę w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

Pan Nowak – odczytał opinię Komisji Budżetu do przedmiotowego projektu uchwały ( zał. nr 4 ).

Dyskusji nie było.

Uchwała  Nr  XXXII/238/2013  Rady  Miejskiej  w  Wołczynie  z  dnia  12  czerwca  2013  r.  
w sprawie  rodzajów dodatkowych usług oraz stawek świadczonych  przez gminę w zakresie
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości - podjęta została jednogłośnie
w obecności 14 radnych                                                                                                     ( zał. nr 10).

w  sprawie  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi
składanej przez właściciela nieruchomości 

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Samorządowej  – przedstawił  opinię  członków
Komisji do przedmiotowego projektu uchwały                                                                   ( zał. nr 4 ).

Dyskusji nie było.

Uchwała  Nr  XXXII/239/2013  Rady  Miejskiej  w  Wołczynie  z  dnia  12  czerwca  2012  r.  
w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi
składanej  przez  właściciela  nieruchomości  – podjęta  została  jednogłośnie  w  obecności  14
radnych                                                                                                                               ( zał. nr 11 ).

w sprawie poboru opłaty  za gospodarowanie odpadami komunalnymi,  wyznaczenia inkasentów,
wynagrodzenia za inkaso oraz terminów płatności dla inkasentów

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Samorządowej  – przedstawił  opinię  członków
Komisji do przedmiotowego projektu uchwały                                                                   ( zał. nr 4 ).

W dyskusji głos zabrali:
Pan Nowak – stwierdził, że na Komisji była długa dyskusja, była ona burzliwa, dlatego dzisiaj to
tak składnie idzie.

Burmistrz - poruszył sprawy:
− w związku z pytaniem na Komisji Budżetu, czy inkasentem w zakresie poboru opłaty za

odpady komunalne może być Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej,
po  konsultacjach  z  radcą  prawnym i  analizie  zasadności  i  praktyczności  dopisaliśmy w
projekcie uchwały w § 2 pkt 2) PGKiM Sp. z o.o. w Wołczynie – na terenie Wołczyna oraz
w § 4 pkt 2) inkasent ten otrzymuje wynagrodzenie 2% od zainkasowanej kwoty.



Pan Włos – pytał, dlaczego zróżnicowano wynagrodzenie inkasentów?

Zastępca Burmistrza – założenie jest takie, że ZWiK prowadzi zbiórkę opłat za wodę na terenach 
wiejskich, każdy kto nie może przyjechać do Wołczyna będzie mógł wpłacić u inkasenta, PGKiM 
będzie przyjmowało wpłaty tylko w punkcie kasowym,
- te zapisy są za zgodą Spółek.

Pan Włos – stwierdził, że ZWiK został wytypowany do inkasa głównie w terenie przy okazji 
zbiórki opłat za wodę.

Przewodniczący Rady – stwierdził, że szefowie Spółek wyrazili na to zgodę.

Uchwała  Nr  XXXII/240/2013  Rady  Miejskiej  w  Wołczynie  z  dnia  12  czerwca  2012  r.  
w  sprawie  poboru  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi,  wyznaczenia
inkasentów, wynagrodzenia za inkaso oraz terminów płatności dla inkasentów - podjęta została
jednogłośnie w obecności 14 radnych                                                                  ( zał. nr 12 ).

Ad. 4 

W odpowiedziach na wnioski i inne zapytania głos zabrał:

Pan Józef Schatt – zwrócił uwagę, że:
− nie każdemu zawsze pasuje uczestniczenie w posiedzeniu Komisji,
− pokrótce można byłoby omówić każdy projekt, bo nie wiadomo o co chodzi.

Przewodniczący Rady – podkreślił, że sołtysi otrzymują informację o terminie posiedzenia Komisji,
projekty  uchwał  są  publikowane  na  stronie  Urzędu,  Sołtysi  przynajmniej  raz  w  tygodniu  są  
w  Urzędzie i mogą biurze rady otrzymać projekty w formie papierowej.

Pan  Schatt  –  uważa,  że  to  nie  jest  problem,  aby przy  każdym  punkcie  powiedzieć  w  dwóch
zdaniach czym Rada się zajmowała.

Pan Nowak – stwierdził, że jako Przewodniczący Komisji rozumie, że nie każdemu może pasować
wyznaczony termin posiedzenia ale na sesji przy każdym punkcie Przewodniczący otwiera dyskusję
i można zabrać głos.

Pan Włos – zwrócił uwagę, że ta dyskusja nie powinna mieć w ogóle miejsca, 
− zabierając  głos  zaproponował omówienie  projektów,  bo  uważa że  temat  ten  jest  bardzo

ważny,
− Przewodniczący Rady wyraził swoje stanowisko i wprowadził nerwową atmosferę.
− W dalszej kolejności podkreślił, że na Komisji Budżetu zaproponował wspólne posiedzenie 

z  resortową Komisją  Rady  Powiatu  mające  na  celu  poruszenie  sprawy  stanu  dróg
powiatowych,

− prosił Przewodniczącego lub Panią naczelnik biura rady o kontakt z biurem rady powiatu w
tej sprawie,

− stan dróg jest jaki jest, niejednokrotnie wyrażaliśmy swoje stanowisko, a efekt jest taki, że
jesteśmy  w  punkcie  wyjścia,  zastanawia  się,  czy  radni  powiatu  mają  świadomość  co
powinno być wykonane,



− ma nadzieję, że Pan Starosta weźmie również udział w tym posiedzeniu, ponieważ chciałby
z właściwym podmiotem o tym podyskutować, Pan Starosta złożył kiedyś deklarację,  że
ilekroć będziemy go zapraszać zawsze będzie uczestniczył,

− poruszył  również  sprawę  przejęcia  od  PKP działek  wzdłuż  torów z  przeznaczeniem na
garaże, kiedyś już poruszał ten temat ale przepisy prawa to uniemożliwiały, czy teraz w tej
materii coś się zmieniło, czy jest możliwość zagospodarowania tego terenu np. garażami
przenośnymi?

Przewodniczący Rady – stwierdził, że:
− nie popełnił  żadnego błędu,  to on prowadzi sesje zgodnie z przygotowanym porządkiem

obrad, 
− z jego wiedzy prawo się nie zmieniło, nie można budować, a postawienie „blaszaka” też

musi być poprzedzone procedurą prawa budowlanego.

Burmistrz – podkreślił, że emocje nie są wskazane, 
− w  temacie  „śmieciowym”  włączył  się  w  dyskusję,  aby  przekazać  informację  w  tej

najważniejszej dla mieszkańców kwestii.
W  dalszej  swojej  wypowiedzi  z  wielką  satysfakcją  poinformował,  że  odbył  się  plebiscyt  na
najlepsze gospodarstwo agroturystyczne, państwo Langhamerowie z Wierzchów zdobyli 5 miejsce
oraz w rankingu „Nasz Sołtys” 3 miejsce zdobył Ryszard Mrugalski.

Pan Vogiel – pytał, czy grys będzie smarowany?

Burmistrz – stwierdził,  że pracujemy nad sprawą ustawienia pawilonu, aby mieszkańcy sołectwa
mieli się gdzie spotkać,

− odnosząc się do przejścia dla pieszych odczytał pismo Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych
i Autostrad będące odpowiedzią na wniosek w sprawie oznakowania przejścia dla pieszych
w Duczowie.

Pan Vogiel – podkreślił, że w Czaplach jest przejście.

Burmistrz – może powinniśmy wystąpić jeszcze raz, by te przejście umiejscowić.

Pan Włos – stwierdził, że 10 lat temu, za pośrednictwem Urzędu złożył pismo, aby przy nowym
ośrodku zdrowia w Wołczynie zrobić przejście dla pieszych, uzyskał odpowiedź, że w niedalekiej
odległości jest oznakowane przejście dla pieszych,

− my nie możemy się zrażać, musimy walczyć o swoje, oni szukają argumentów takich jakie
im pasują.

Pan Mrugalski  Sołtys  Ligoty Wołczyńskiej  –  pytał,  kto zarządza boiskiem „Polonia”,  mieliśmy
problemy żeby skorzystać z tego boiska, 

− pytał, czy ktoś może wyjaśnić, co to jest za plakat z napisem „Jezus” przed Ligotą?
− zwrócił uwagę, że są pozatykane studzienki odwadniające, pytał kto powinien je wyczyścić,

zarządca drogi czy ZWiK?

Pan  Olejnik  -  stwierdził,  iż  czyszczenie  przykanalików  należy  do  zarządcy  drogi,  natomiast
kolektor jest własnością gminy.

Zastępca  Burmistrza  –  podkreślił,  że  była  sytuacja  awaryjna,  było  zalane  boisko  w  Ligocie
Wołczyńskiej, 

− była zgoda na korzystanie, boisko zostało udostępnione i mecz został rozegrany.



W związku z wyczerpaniem porządku dziennego –  Przewodniczący zamknął obrady sesji Rady
Miejskiej w Wołczynie.

                                                                                                         Przewodniczący Rady
                                                                                                          Waldemar Antkowiak

                                                                                                
Sekretarz obrad:
Barbara Błaszczykiewicz                                                            

Protokołowała:
Julita Matelska


